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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till justitieminister Gunnar Strömmer (M)

2024/25:1190 Högsäkerhetsplatser för kvinnor inom Kriminalvården

Kriminalvården slår nu fast att det finns ett akut behov av anstaltsplatser i 
säkerhetsklass 1 även för kvinnor, i takt med att fler kvinnor döms för grova 
våldsbrott och att kopplingarna till organiserad brottslighet ökar. Incidenterna 
har ökat med över 50 procent på ett år, och på flera kvinnoanstalter råder 
dubbelbeläggning. Detta påverkar säkerheten för både intagna och personal, 
och det leder till att kvinnor i vissa fall placeras på mansanstalter med helt 
andra förutsättningar.

Kriminalvården konstaterar samtidigt att det inte är möjligt att bygga om 
befintliga kvinnoanstalter till klass 1 med tillräckligt skalskydd och att ett 
nybygge skulle ta för lång tid. Därför utreds nu möjligheten att öppna separata 
kvinnoavdelningar på befintliga klass 1-anstalter för män. Men just dessa 
anstalter är redan i dag hårt belastade.

Sammantaget väcker detta frågor om hur beläggningssituationen ska hanteras 
på ett hållbart och rättssäkert sätt, utan att olika behov ställs mot varandra.

Mot denna bakgrund vill jag fråga justitieminister Gunnar Strömmer:

 

Hur avser ministern att säkerställa att Kriminalvården skyndsamt ska kunna 
etablera högsäkerhetsplatser för kvinnor som blir långsiktigt hållbara, rättssäkra 
och jämställda när trycket på klass 1 redan är så hårt i dag?

………………………………………

Anna Wallentheim (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-05-21
Besvaras senast
2025-05-28 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


